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HARJUMAA OMAVALITSUSTE LIIT 
VOLIKOGU KOOSOLEKU PROTOKOLL 

 
 
Jaan Poska maja, Tallinn       18. juuni 2025 
 
Koosoleku algus 10:00, lõpp 13:25 
 
Osalesid volikogu liikmed ja asendusliikmed vastavalt registreerimislehele  
Juures viibisid külalised vastavalt registreerimislehele 

 
1. Esimees avas koosoleku ja tutvustas päevakorda. Tallinna linna esindaja, abilinnapea Kristjan 

Järvan tervitas kohalviibijaid. Koosolek kinnitas ühehäälselt päevakorra. 
 

2. Eesti Kinnisvarafirmade Liidu liikme, Reterra Estate OÜ juhatuse liige ja tegevjuht Reigo 
Randmets kõneles Harjumaa elamukinnisvara arenduse suundadest ja perspektiividest, samuti 
müügituru suundumustest. 

 
3. Tallinna abilinnapea Kristjan Järvan, Tallinna transpordiameti juhataja Indrek Gailan ning MTÜ Põhja-

Eesti Ühistranspordikeskus (IIL) tegevdirektor Andrus Nilisk andsid ülevaate maakonnaliinide lõpp-
peatuskoha muutmisest ning Balti Jaamast ära toomisest ning ühtse ühistranspordikorralduse 
rakendamise võimalustest. Andrus Nilisk: IIL-l on valmidus koostööks Tallinna, riigi ja Elroniga. 
Tallinn on teinud ettepaneku vähendada maakonnaliinide mahtu Balti Jaama piirkonnas, IIL 
sellekohast plaani ei toeta. Kristjan Järvan: Tallinn peab vajalikuks ühtset liiniplaneerimist, mis peaks 
algama koostöötahtest ning mille suunas tuleks liikuda etapiviisiliselt, esimeses etapis saaks kokku 
panna linna- ja maakonnaliinide planeerimise. Tallinna ei pea vajalikuks seada maakonnaliine 
võrreldes linnaliinidega eelisseisundisse, vaid eesmärk peaks olema koostöös transpordi tõhusam 
korraldamine. IIL pidi tegema mais ettepanekud, kuidas korraldada maakonnaliinide edasist 
korraldust arvestades Balti Jaama seisuplatsi kadumist, ent ettepanekuid Tallinnale esitatud ei ole. 
Tallinn tõstatas küsimuse, kas IIL on astunud samme maakonnaliinide ümberkorraldamiseks 
arvestades seisuplatside kadumist ning sedastas usalduse defitsiiti IIL-ga suheldes. Maakonnaliinide 
uute seisuplatside küsimus: Tallinna arvates peaks olema rohkem läbivaid liine ning seisuplatsid 
võiksid olla liinide otstes, samas kui IIL ei ole hakanud selles suunas tegutsema ega esitanud 
sellesuunalisi plaane. Lauri Betlem, Elroni tegevjuht: esmalt tuleks defineerida probleem ja siis 
hakata seda lahendama Elronil alustab ja lõpetab Balti Jaamas ca 10 000 inimest ning seda 
potentsiaali reisijakeskusena tuleks kasutada. Balti Jaama liiklussõlm on toimiv kompleks ning 
alternatiivi tekkimiseni ei tuleks Balti Jaama liikuvuskeskust sulgeda.  

Üldkoosolekul osalejad, kuulanud ära esitatud argumendid ja tõstatatud vaidllusküsimused, 
ärgitasid osapooli leidma kompromissi ning seadma esikohale reisija vajadused, muuhulgas tegema 
statistikat Balti Jaama ümberistumiskohana kasutajate hulga kohta. 

 
4. AS Teede Tehnokeskus innovatsioonijuht Maarja Rannama rääkis pakutavates innovaatilistest 

lahendustest kohalike omavalitsuste teedevõrgu hooldamisel ja arendamisel.  
 
5. Toimus HOL 2024. aasta majandusaasta aruande, revisjonikomisjoni otsuse ning sõltumatu 

vandeaudiitori aruande arutelu. Esimees ja tegevdirektor andsid lõppenud majandusaasta kohta 
selgitusi. 
Ühehäälselt otsustati  
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5.1 Võtta vastu HOL volikogu 18.06.2025 otsus nr 3 „Majandusaasta aruande kinnitamine“. 
 

6.  Käsitleti Madis Sariku 11.06.2025 avaldust, milles ta teatas, et astub HOL juhatuse liikme kohalt 
tagasi alates 18.06.2025.  
Ühehäälselt otsustati  

6.1 Võtta vastu HOL volikogu 18.06.2025 otsus nr 4 „Juhatuse liikme tagasikutsumine“. 
 

7. Juhatuse uute liikmete  kandidaatideks  esitati Tarmo Gutmann, kes andis kandideerimiseks 
nõusoleku, Ailar Lyra, kes andis kandideerimiseks nõusoleku ning Aimur Liiva, kes andis 
kandideerimiseks nõusoleku. Valiti häältelugemiskomisjon koosseisus Kristjan Kenapea, Külliki 
Aero ja Maria Mägar. Ülesseatud juhatuse liikme kandidaatide osas toimus salajane 
hääletamine. Häältelugemiskomisjon tegi otsusega nr 2 kindlaks juhatuse liikmete hääletamis- ja 
valimistulemused. HOL juhatuse liikmeteks osutusid valituks Tarmo Gutmann ja Aimur Liiva. 
Ühehäälselt otsustati 

7.1 Võtta vastu HOL volikogu 18.06.2025 otsus nr 5 „Harjumaa Omavalitsuste Liidu juhatuse 
liikmete valimistulemuste kinnitamine“. 

 
8. HOL rahvatervise nõunik Tiina Tõemets kõneles Harju maakonna heaolu- ja tervisestrateegia 

koostamisest. 
 

9. HOL kultuurinõunik Ruth Jürisalu rääkis XXVIII laulu- ja XXI tantsupeo „Iseoma“ ettevalmistamise 
hetkeseisust ning jagad praktilist teavet 8rongkäik, akrediteeringud, piletid). 
 

10. HOL esimees ja tegevdirektor tegid ülevaate HOL juhatuse 14.05.2025 ja 11.06.2025 
koosolekutel arutatust. 

 
11. Siseturvalisuse nõunik andis ülevaate 23.06.2025 toimuva Harju maakaitsepäeva 

korralduslikest küsimustest. 
 
12. Toimus infovahetus korralduslikes küsimustes: 

- Vallavanemate ja linnapeade suvespordipäevad. 
- Aineolümpiaadide, ainetegevuste ja haridusürituste rahastus 2026. aastast. 
- Harjumaa Maakaitsepäev Kuusalus. 
- Kuld -ja hõbemedalistide tänuüritus. 
- Laulu -ja tantsupeo juhendajate tänuüritus 21.08.2025. 
- Suvespordipäevad toimuvad 28.-29.08.2025 Paekalda puhkekeskuses, Lääne- Harju vallas 
- Kohapeal algatatud teemad.  
 

 

 
 / digitaalselt allkirjastatud /     / digitaalselt allkirjastatud /  
 
Andrus Umboja      Kristjan Kenapea  
Koosoleku juhataja      Protokollija  


